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ACTA NÚM. 174 
 
Rector 
Francisco Javier Lafuente 
Sancho 
 
Secretària general 
Esther Zapater Duque 
 
Equip de Govern 
Maite Carrassón López de Letona 
Xavier Gabarrell Durany 
Assumpció Malgosa Morera 
Xavier Ramos Morilla 
Tatiana Rovira Faixa 
Rosa María Sebastián Pérez 
 
Gerent 
Jaume Tintoré Balasch 
 
Degans i directors de centre 
Xavier Ballart i Hernández 
Marta Bertrán Tarrés  
Ian Blanes Garcia 
Andrés Chamarro Lúsar 
Juan Jesús Donaire Benito 
Margarita Freixas Alas  
Isidre Gibert González 
Enric Marín Otto 
Salvador Navarro Soto 
Susana Navas Navarro  
Alejandro Rialp Criado  
Olga Torres Hostench 
 
Directors de departament 
Laila Darwich Soliva 
Carolina Gala Durán  
David Manuel Gómez Gras 
Juan Manuel Leyva Moral  
Josep Antoni Iglesias Fonseca 
Marta Prat Sabater  
 
Directors d’institut 
Isabel Pont Castejón 
 
Representants del professorat 
claustral (sector A) 
Eva Anduiza Perea  
Ester Fernández Gimeno 
Jordi Nadal Tersa 
Cristina Palet Ballús 
Pere Ysàs Solanes 
 
 
 

A Bellaterra, a les 9.30 h del dia 25 de 
setembre de 2024, es reuneix, en sessió 
ordinària, el Consell de Govern de la 
Universitat Autònoma de Barcelona, sota la 
presidència del rector, Javier Lafuente 
Sancho. Assisteixen a la reunió els membres 
del Consell assenyalats al marge. S’han 
excusat d’assistir-hi Jordi Bartolomé Filella i 
Juan Antonio Baeza Labat, representants del 
professorat claustral del sector A; Andreu 
Pompas Alcaraz i Juan Montesinos Andrade, 
representants del personal tècnic, de gestió i 
d’administració i serveis, i Manel López 
Béjar, degà de la Facultat de Veterinària.  
 
No hi assisteixen Carlos Martínez Lizama; 
representant del professorat claustral del 
sector B; Laura Santamaria Guinot, 
vicerectora de Relacions Internacionals i de 
Política Lingüística; Francesc Foguet Boreu, 
representant del professorat claustral del 
sector A, que és substituït per Francesc D 
Assi Cortes Mir; Iris Parra Jounou, 
representant de l’alumat de doctorat, ni Laura 
Alloza Ollés, Aniol Freixas Torrent i Salma 
Halhoul el Harrak, representants de l’alumnat 
(sector C). 
 
Hi assisteixen amb veu i sense vot Pedro de 
Alcántara-García Briones, cap del Gabinet 
Jurídic, i Isabel García Pérez, cap de l’Oficina 
de Coordinació Institucional.  
 
Hi assisteixen com a convidats Sònia 
Hernández Tejada, secretària executiva del 
Consell Social; David Sánchez Solbes, 
president del Comitè d’Empresa del Personal 
Tècnic, de Gestió i d’Administració i Serveis; 
Francisca Blánquez Cano, directora de 
l’Escola de Postgrau, i Antonio Espinosa 
Morales, adjunt al Vicerectorat de Campus i 
Sostenibilitat per a les TIC.  
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Representants del professorat 
claustral (sector B) 
Isabel Pellicer Cardona  
Xavier Verge Mestre 
 
Representants del personal tècnic, 
de gestió i d’administració i serveis 
(sector D) 
Ernesto Castaños Moreno  
 
Representants de l’alumnat  
(sector C) 
Òscar Losada García 
Uxia Aguiló Peláez  
 
Representants del Consell Social 
Ramon Alberich Ferrer 
Ona Farré Perisé 
Montserrat López Merlos 
Tania Nadal Vicens  
 

 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
2. Informe del rector 
3. Afers economicopressupostaris: 

3.1. Modificació de la distribució per incentius dels centres del Model de distribució 
del pressupost de funcionament a centres i departaments 

4. Afers de personal acadèmic i de personal investigador:  
4.1. Adaptació a la LOSU de l’avaluació intermèdia, de la mobilitat i de l’estabilització 
del professorat lector  
4.2. Modificació de l’article 61.1 del Reglament de personal acadèmic en relació amb 
els concursos de professorat lector 

5. Afers acadèmics: 
5.1. Extinció de títols de màster universitari  
5.2. Aprovació de títols de màster de formació permanent i diplomes 

6. Estructures bàsiques i serveis de la UAB: 
6.1. Aprovació del Reglament del Servei d’Igualtat i de Diversitat  
6.2. Canvi de denominació de l’Escola Universitària d’Infermeria i Teràpia 
Ocupacional 
6.3. Aprovació del Reglament del Servei de Llengües 

7. Propostes de normatives: 
7.1. Aprovació de la Normativa de seguretat d’utilització dels recursos i sistemes 
d’informació de la UAB  
7.2. Aprovació del V Pla d’acció per a la igualtat de gènere de la UAB, per al sexenni 
2024-2030  
7.3. Aprovació de la Normativa de viatges de la UAB  
7.4. Modificació de la Normativa en matèria d’investigació en relació amb la direcció 
de les càtedres  
7.5. Modificació de la Normativa en matèria de càrrecs acadèmics de gestió i de 
direcció de la UAB 

8. Cessions d’espais i d’altres béns de titularitat de la UAB 
9. Convocatòria d’eleccions a rector o rectora de la UAB 
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10. Elecció de representants: 
10.1. Elecció del membre de la Junta Electoral General en representació del 
personal tècnic, de gestió, d’administració i serveis  
10.2. Elecció de les vacants de la comissió de seguiment dels compromisos recollits 
a la Declaració del Claustre sobre la situació a Gaza  
10.3. Designació de membres del Comitè d’Ètica en la Recerca 

11. Assumptes de tràmit: 
11.1. Modificació dels Estatuts del Consorci Institut Metròpoli 
11.2. Aprovació dels complements retributius addicionals per mèrits de 

recerca del personal docent i investigador contractat. Avaluació 
d’AQU Catalunya de 2024 

12. Torn obert de paraules  
 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
La secretària general obre la sessió, dona la benvinguda als membres del Consell de 
Govern i informa de les incidències d’assistència dels membres de l’òrgan. També 
informa que s’incorporen com a membres del Consell Alejandro Rialp Criado, degà de 
la Facultat d’Economia i Empresa, en substitució de Judith Panadés Martí, i Carolina 
Gala Durán, directora del Departament de Dret Públic i Ciències Historicojurídiques, com 
a representant dels directors de departament de ciències socials i en substitució de Jordi 
Pàmies Rovira. 
 
  
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
 
Per assentiment, el Consell de Govern acorda aprovar l’acta de la sessió de l’11 
de juliol de 2024. 
 
 
2. Informe del rector 
  
El rector comença la intervenció informant que, al llarg del mes d’agost, no hi ha hagut 
incidències destacables al campus i que s’ha aprofitat per treballar en totes les obres i 
reparacions que habitualment es fan durant aquest mes. Explica que el 10 d’agost va 
assistir a l’acte de presa de possessió del senyor Illa com a president del Govern de la 
Generalitat i que, al setembre, s’ha reunit amb la nova consellera de Recerca i 
Universitats, Núria Montserrat, a la qual ha explicat les característiques singulars de la 
UAB i, seguint el sentit de la Declaració de Calonge duta a terme pels membres de 
l’ACUP, en la qual es demanava un increment de finançament al llarg de la legislatura 
fins arribar a l’1 % del PIB, ha transmès la necessitat de replantejar el finançament del 
sistema públic i, particularment, de la UAB amb un nou model de finançament 
transparent a partir d’un contracte programa i rendiment de comptes. En aquest sentit, 
explica que ha demanat a la consellera un finançament específic per sostenir les 
despeses de ciutat, circumstància singular i exclusiva de la UAB respecte de la resta 
d’universitats catalanes. Diu que la consellera ha apuntat un possible increment del PIU 
fins a 100 milions d’euros i que ell ha insistit en la conveniència que el PIU sigui 
pluriennal, per afrontar grans inversions al campus a mitjà i llarg terminis. Diu que també 
han parlat de la necessitat de convocatòries específiques per a infraestructures de 
recerca, així com del conveni entre el Ministeri, la Generalitat i les universitats públiques 
per a la contractació de PDI en relació amb l’adaptació de la Llei orgànica 2/2023, de 22 
de març, del sistema universitari (LOSU) que està a punt de signar-se. Explica que 
també es va dur a terme una reunió de tots els rectors del sistema universitari català 
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amb la consellera el dia 6 de setembre de 2024, en la qual la consellera va presentar 
les seves línies principals d’actuació, i que finalment, el 18 de setembre de 2024, la 
consellera va visitar el campus de la UAB en una reunió que va tenir tres parts: se li van 
explicar les característiques general de la Universitat, se li va fer una visita al campus 
perquè es pogués fer una idea de la realitat i posteriorment es va fer una trobada informal 
de tots els degans i directors d’escola amb l’Equip de Govern i la consellera a la Torre 
Vila-Puig. El rector destaca de totes aquestes reunions el següent: (I) la voluntat de 
treball de la consellera per millorar el model de finançament de les universitats, tenint en 
compte les particularitats de cadascuna; (II) la feina per desencallar el conveni del PDI 
amb el Ministeri; (III) la voluntat d’incrementar el PIU i que sigui pluriennal; (IV) la 
preocupació per millorar el finançament de la recerca; (V) la voluntat de mantenir i mirar 
d’incrementar el pla de xoc per al personal tècnic, de gestió i d’administració i serveis. 
  
Amb referència a l’inici de curs, el rector destaca les excel·lents dades de matrícula. 
Informa que les places ofertes es van omplir al juny en la majoria de titulacions, i que 
més del 90 % d’estudiants hi han entrat en primera o segona assignació. No obstant 
això, també comenta que en alguns graus les dades no estan tan bé i que es fa 
imprescindible analitzar l’oferta i replantejar-la. Informa que el lema del curs d’aquest 
any és «Reduïm l’ús dels combustibles fòssils» i que el professor Kevin Anderson, 
director del Tyndall Center for Climate Change Research de Manchester impartirà la lliçó 
inaugural del nou curs acadèmic a la UAB.  
  
Comunica que aquest curs, per segon any consecutiu, s’organitza el Vagó de la Ciència, 
juntament amb els Ferrocarrils de la Generalitat, i que la temàtica d’aquesta edició és 
els combustibles fòssils, l’escalfament global, el canvi climàtic i la biodiversitat, les 
alternatives energètiques, la justícia climàtica i el consum responsable. El rector felicita 
les persones que han fet possible aquest projecte. 
  
Respecte del grup de treball per a la formació en transició ecosocial, explica que aquest 
setembre va finalitzar el document de síntesi, que el vicerector de Campus i de 
Sostenibilitat va actuar com a dinamitzador del grup i va informar dels treballs en la 
darrera sessió de la Comissió de Campus, Sostenibilitat i Agenda 2030, i que els treballs 
es van dur a terme en diferents sessions entre el novembre de 2023 i el juliol de 2024 
amb l’objectiu de definir els continguts d’una assignatura sobre transició ecosocial de 3 
crèdits ECTS obligatòria per a tots els estudiants. El rector agraeix el treball dut a terme 
pels membres del grup, que ha culminat amb un primer document que inclou diversos 
antecedents i experiències, i que descriu com podrien ser aquest 3 crèdits ECTS per 
generar un sentit de visió i compromís compartit entre els col·lectius que formen la 
comunitat de la UAB i sensibilitzar sobre la transició ecosocial i la necessitat d’esdevenir 
agents de canvi per transformar les pròpies comunitats. 
  
Amb referència al conveni per contractar el PDI, explica que hi ha una proposta de 
document que s’espera que se signi a principis del mes d’octubre. Diu que aquest 
conveni permetrà rebre durant sis anys els diners per contractar el 60 % de les 
necessitats de PDI en forma de professorat lector per adaptar la Universitat a la LOSU, 
i que després el 100 % del cost d’aquest professorat l’haurà de pagar la Generalitat. 
Explica que aquesta acció implica que en els propers anys hi hagi un increment de les 
transferències de l’Estat. 
  
El rector agraeix l’esforç esmerçat el curs passat tant per departaments i UISAD com 
per la UPAC i la resta de personal implicat en els processos de contractació de personal 
docent, gràcies al qual la Universitat disposa de 1.300 professors associats amb 
contracte indefinit, 220 lectors, 300 substituts i 550 associats mèdics, i ha aconseguit 
estabilitzar la majoria del personal docent de la UAB. Destaca que el 96 % de les 
convocatòries de professorat associat indefinit ja tenen les persones contractades. 
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Respecte del procediment de reforma dels Estatuts, explica que un cop aprovat el text 
articulat pel Claustre, es va remetre a la Generalitat perquè en fes el control de legalitat 
i que, quan la Universitat rebi la qualificació, es disposarà d’un tràmit d’al·legacions i 
quan acabi aquesta revisió la Universitat haurà de publicar-lo al Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya, moment en què els nous estatuts entraran en vigor. Informa 
que és per aquest motiu que la convocatòria d’eleccions a rector o rectora, que figura 
avui a l’ordre del dia de la sessió del Consell de Govern, es regirà pels estatuts actuals 
(2003) i per la disposició transitòria 1a de la LOSU. 
  
Respecte de la creació del Servei d’Igualtat i Diversitat, com a unitat bàsica de la 
Universitat, explica que era una prioritat d’aquest mandat, ja que l’Observatori per a la 
Igualtat necessitava organitzar-lo com a estructura d’aquesta universitat i, a més, 
comptar amb els mitjans per complir no només els requeriments legals sinó també, i el 
més important, les prioritats de l’Equip de Govern. Diu que l’aprovació de la LOSU els 
ha permès també crear aquesta unitat interseccional i inclusiva, en què la igualtat, 
l’equitat i la diversitat siguin efectives, i que avui se sotmet a consideració i aprovació el 
reglament d’aquesta nova estructura. 
  
Tot seguit, informa que avui es presenta a aprovació el V Pla d’acció per a la igualtat de 
gènere, que preveu les accions transversals adreçades a tota la comunitat i aprovades 
amb la metodologia que es presentarà en el punt de l’ordre del dia corresponent. 
Recorda que la UAB és una universitat pionera en l’elaboració d’aquests plans. 
  
En matèria econòmica, destaca la modificació del model de càrrecs per garantir que els 
equips de deganat i de departament puguin mantenir la mateixa estructura de càrrecs al 
llarg de tot el mandat. Informa que, a partir d’ara, quan un equip nou comenci el seu 
mandat, es calcularan els diners, crèdits docents i punts de gestió que li corresponen de 
la part variable, i cada any del seu mandat podrà comptar amb els mateixos diners, 
crèdits docents i punts de gestió, cosa que permetrà eliminar les incerteses en el 
finançament, que dificultaven la gestió dels equips als degans i director de l’Escola i als 
directors de departament. 
  
El rector informa que s’ha iniciat una prova pilot per a la incorporació d’eines al Campus 
Virtual a la Facultat de Ciències. Diu que es tracta de dos nous espais virtuals dissenyats 
per oferir eines, materials i recursos tant al professorat com a l’alumnat, que estaran 
accessibles a través del Campus Virtual i que s’han llançat inicialment com a prova pilot 
a la Facultat de Ciències amb la pretensió que posteriorment s’estenguin al conjunt del 
col·lectiu docent i estudiantil de la Universitat. Diu que l’espai d’eines de suport a la 
docència, adreçat al professorat, incorpora una àmplia varietat de recursos destinats a 
millorar la qualitat dels processos d’ensenyament, i que, entre els materials disponibles, 
s’inclouen recursos sobre inclusió i atenció a la diversitat, metodologies d’ensenyament 
i aprenentatge, avaluació dels aprenentatges, eines TIC per a la docència, perspectiva 
de gènere en la docència i l’ús de la intel·ligència artificial en la docència. D’altra banda, 
explica que l’espai d’eines de suport a l’alumnat està dissenyat per oferir diferents 
recursos i materials que inclouen serveis i programes específics, activitats i ajuts, entre 
d’altres, i pretén facilitar l’accés a informació i a eines que poden ajudar l’alumnat a 
aprofitar al màxim la seva experiència universitària. Afegeix que la prova pilot d’aquests 
espais servirà per recollir suggeriments i fer-hi les millores necessàries abans de fer-ne 
la implementació a tota la Universitat, i que aquesta iniciativa representa un pas 
important cap a la millora de l’actuació docent i de l’experiència formativa de l’alumnat, 
amb eines de suport que poden ser d’alt interès. 
  
Explica els ajuts per a les víctimes del conflicte obert a la Franja de Gaza i Cisjordània. 
Informa que, a part de les beques extraordinàries del programa UAB Refugi, amb un 
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pressupost de 80.000 euros, s’han destinat 50.000 euros més per cobrir altres despeses 
que no siguin de matrícula per a persones que ja estan en territori europeu, i que, amb 
la voluntat d’ajudar a sortir del seu país les persones que encara hi són, s’ha aprovat 
una convocatòria extraordinària per a estudiants de Palestina que encara estan residint 
a la Franja de Gaza, Cisjordania o països veïns (9 ajuts de 16.500 euros per estudiant, 
amb un pressupost total de 148.500 euros). 
  
Respecte a la vaga d’aquest divendres convocada per la CGT per protestar per la 
situació a Palestina i totes les conseqüències que se’n deriven, informa que el col·lectiu 
inscrit a el Directori anomenat Acció per Palestina ha comunicat oficialment que 
s’adherirà a la vaga i que farà accions de conscienciació dels diferents col·lectius amb 
piquets informatius i passaclasses durant el divendres. Comenta que el comitè d’Acció 
per Palestina tenia la intenció de dormir en alguna facultat la nit de demà, dijous, i que 
la vicerectora i la degana de la Facultat de Filosofia i Lletres hi havien parlat. 
  
Informa de diferents reconeixements a membres de la comunitat universitària: Joshua 
Batts, investigador del Departament de Traducció, d’Interpretació i d’Estudis de l’Àsia 
Oriental, ha obtingut un ajut Starting Grant de l’European Resarch Council per 
desenvolupar un projecte sobre les transformacions polítiques, comercials i socials del 
Japó modern primerenc; Ana Mar Fernández, professora del Departament de Ciència 
Política i de Dret Públic, ha obtingut un Centre d’Excel·lència en Polítiques Globals 
Europees (EUGLOB) Jean Monnet que concedeix la Comissió Europea i que es posarà 
en marxa els propers mesos; Núria Planas, catedràtica del Departament de Didàctica 
de la Matemàtica i de les Ciències Experimentals, ha estat nomenada presidenta de la 
Societat Espanyola de Recerca en Educació Matemàtica (SEIEM); Sergi Vidal, professor 
de Sociologia i investigador del Centre d’Estudis Demogràfics (CED-UAB), ha estat 
escollit membre del nou consell de l’European Association for Population Studies 
(EAPS) per al període 2024-2027; Ona Navarro, estudiant de Biociències, ha obtingut 
una medalla de plata a la XVII Olimpíada Iberoamericana de Biologia, que es va celebrar 
a la Universitat de l’Havana, i finalment Andreu Garcia, membre del Grup 
d’Argumentació i Debat de la UAB, va proclamar-se el 10è millor orador del món en el 
Campionat Mundial de Debat en Español (CMUDE) que va tenir lloc a Colòmbia aquest 
juliol. Fa una menció final molt especial a la nodrida representació d’esportistes del 
Programa Tutoresport de la UAB que van participar als Jocs Olímpics i Paralímpics de 
París, una petita representació dels quals va rebre el 13 de setembre de 2024. 
 
El rector finalitza el darrer informe d’aquest mandat dirigint unes paraules d’agraïment a 
tothom per la dedicació, la implicació i, en alguns moments, els sacrificis per estar 
sempre al peu del canó durant tot aquest període, que no ha estat precisament plàcid i 
tranquil. Comunica que han estat quatre anys de feina intensa amb no pocs esculls 
sobrevinguts al que hauria de ser la política i gestió universitària. Diu que va decidir 
assumir aquesta responsabilitat en plena pandèmia, l’any 2020, i que l’equip se’n va 
sortir, sobretot gràcies a la feina incansable i la implicació i generositat de tothom, de 
tots els col·lectius de la UAB. Recorda que, un any després, l’octubre de 2021, la UAB 
va patir un atac informàtic amb gravíssimes conseqüències. Considera que, d’aquesta 
crisi, la UAB també en va sortir reforçada, amb millores notables en els sistemes 
informàtics. Un aspecte del qual manifesta estar orgullós és el treball que va haver de 
dur a terme durant la seva presidència de la Comissió de Professorat del CIC per 
aconseguir el pla de xoc per al PDI per a totes les universitats públiques catalanes. 
Destaca que totes les dades objectives indiquen que la UAB segueix estant a les 
posicions capdavanteres del sistema universitari espanyol. 
   
Un cop finalitzat l’informe, la secretària general obre un primer torn de paraules, en el 
qual els membres del Consell de Govern debaten les qüestions següents: (I) Es 
pregunta sobre el finançament en inversions en infraestructures de recerca. El rector 
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comenta que amb la consellera es van tractar les diferències de finançament existents 
entre els centres CERCA i les universitats, i que la consellera va expressar sorpresa pel 
grau d’excel·lència de la recerca duta a terme per les universitats tenint en compte l’estat 
de les seves infraestructures científiques. El rector diu que la seva sensació és que la 
consellera està més familiaritzada amb els centres de recerca que no pas amb les 
universitats, però que està fent l’esforç de conèixer bé la realitat i les necessitats de les 
universitats, i espera que això comporti una millora del finançament de la recerca a les 
universitats. Segueix explicant que l’any passat la Universitat va participar en la 
convocatòria d’ajuts per a infraestructures de recerca amb una sol·licitud de 6,5 milions 
d’euros, en què la Universitat assumeix un cofinançament del 50 % de l’import. (II) Es 
comenta la sentència del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya de data 25 de juliol 
de 2024 que estima el conflicte col·lectiu promogut per Comissions Obreres que 
demana, per al personal investigador Ramón y Cajal, el reconeixement del dret a cobrar 
les actualitzacions reconegudes per les lleis de pressupostos generals. Es pregunta si 
la sentència serà recorreguda per la Universitat. El rector comenta que s’està estudiant 
la sentència i que, com han fet la Universitat de Barcelona i la Universitat de Lleida, la 
UAB ha anunciat la formalització del recurs de cassació, ja que únicament es disposava 
d’un termini de 5 dies hàbils per fer-ho. Explica que està totalment d’acord amb la millora 
del finançament del personal investigador, però que aquesta millora ha de ser sostenible. 
(III) Es demana que, en cas que els estudiants vulguin fer nit a la Universitat com a acció 
reivindicativa en el marc de la vaga del proper dia 27 de setembre, no ho facin en els 
centres. El rector comenta que s’està negociant amb els alumnes per intentar que 
l’exercici dels seus drets en cap cas vagi en contra del funcionament de l’activitat 
acadèmica de la institució. (IV) Es comenta que en les convocatòries de professorat 
associat es podria haver exhaurit el període que va donar la LOSU en les seves 
disposicions transitòries per no tensar la situació dels departaments. El rector comenta 
que la LOSU va transformar la figura del professorat associat de temporal a indefinida a 
temps parcial amb una limitació de 120 hores lectives i que, inicialment, la disposició 
transitòria setena de la LOSU va donar de termini per fer aquest canvi fins al 31.12.2024 
i, posteriorment, la disposició transitòria novena bis de la LOSU va prorrogar aquest 
període fins al juny de 2028. Diu que, davant d’això, es va optar per fer el procediment 
d’un sol cop per no generar dos col·lectius diferenciats, i que aquesta decisió implicava 
una concentració de feina però que a mitjà i llarg termini era el més efectiu. Explica que, 
al final, després d’un gran esforç de les diferents estructures, s’ha obtingut la cobertura 
del 96 % de les places ofertes. (V) Es pregunta si es pot concretar l’àmbit i el termini 
d’implantació de l’assignatura en transició ecosocial de 3 crèdits ECTS obligatòria per a 
tots els estudiants. El rector comenta que l’objecte de l’encàrrec al grup de treball va ser 
idear una assignatura sobre temes ecosocials, però que ara cal desenvolupar com dur-
la a terme. (VI) La degana de la Facultat de Traducció i d’Interpretació comenta que el 
centre ha obtingut l’informe de qualitat i dona les gràcies a la vicerectora d’Estudis i de 
Qualitat i a la vicerectora de Personal Acadèmic, així com al rector, per la seva dedicació 
a aquest procés. El rector felicita la Facultat i agraeix el treball dut a terme.  
  
La secretària general obre un segon torn de paraules, en el qual els membres del Consell 
de Govern debaten les qüestions següents: (I) La degana de la Facultat de Dret agraeix 
al rector i a l’Equip de Govern la dedicació durant el seu mandat. El rector agraeix 
aquestes paraules i recorda els membres de l’Equip que han traspassat o que han patit 
malalties. Considera que el càrrec s’assumeix voluntàriament i que implica dedicació a 
la comunitat. (II) Es pregunta si la vaga convocada per divendres és una vaga laboral o 
una aturada d’estudiants. El rector i la secretària general contesten que és una vaga 
convocada per un sindicat a la qual s’ha afegit una associació d’estudiants, i que a hores 
d’ara s’està negociant perquè es dugui a terme de manera efectiva per a tothom. (III) Es 
demanen més explicacions sobre l’assignatura de transició ecosocial. El rector comenta 
que hi havia un compromís polític d’enfortir les actuacions sobre aquest tema i que el 
grup de treball no tenia per objecte definir la implementació de l’assignatura, sinó que 
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això serà objecte d’una segona fase que s’inicia ara. (IV) Es reitera que, en cas que els 
estudiants vulguin fer nit a la Universitat com a acció reivindicativa, no ho facin en cap 
centre. (V) Es pregunta, pel que fa a la sentència del Tribunal Superior de Justícia 
relativa al col·lectiu Ramón y Cajal, si es pot treballar perquè es pugui recollir el 
finançament esmentat a les convocatòries que faci el Ministeri. El rector comenta que, 
en les diferents converses que ha mantingut amb la ministra de Ciència, Innovació i 
Universitats, li ha traslladat diferents problemes de finançament del personal de recerca, 
com ara la convocatòria Margarita Salas i el tema del col·lectiu Ramón y Cajal, 
problemes que es deriven del disseny de les convocatòries del Ministeri. Diu que la 
voluntat de totes aquestes polítiques és atraure i mantenir talent, no perdre’n. El gerent 
comenta que actualment està valorant la sentència. (VI) Se celebra la iniciativa del rector 
de reunir-se amb el president de l’AQU. (VII) El director del Departament de Ciències de 
l’Antiguitat i de l’Edat Mitjana manifesta el seu agraïment pel treball desenvolupat per 
l’Equip de Govern al llarg del seu mandat, sobretot tenint present l’atac informàtic que 
es va produir i la incorporació massiva de PDI que s’ha dut a terme al llarg del mandat. 
El rector agraeix les paraules.  
  
Un cop finalitzat el segon torn de paraules, la secretària general informa de la proposta 
d’alteració de l’ordre del dia per tal de poder excusar els vicerectors que han de marxar 
a altres reunions, en els termes següents: 5, 3, 4, 6.1, 6.2, 7, 8, 6.3, 9, 10 i 11, la qual 
és acceptada per unanimitat pels membres del Consell de Govern. 
 
 
5. Afers acadèmics 
 
5.1. Extinció de títols de màster universitari  
 
La secretària general dona la paraula a la vicerectora d’Estudis i de Qualitat, que informa 
de la proposta d’extinció de títols de màster universitari. Respecte del màster en 
Mediació Familiar i en els Àmbits del Dret Privat, explica que sempre ha tingut problemes 
de matrícula, motiu pel qual s’ha pensat de suprimir-lo. La vicerectora comenta que la 
proposta va rebre l’informe favorable de la Comissió d’Afers Acadèmics el 17 de 
setembre de 2024. 
 
Per assentiment, el Consell de Govern acorda el següent: 
 
PRIMER. Aprovar l’extinció dels títols de màster universitari següents: 
 
— Formació de Professorat d’Educació Secundària Obligatòria i Batxillerat, 

Formació Professional i Ensenyament d’Idiomes (Especialitat de 
Matemàtiques). 
 

— Mediació Familiar i en els àmbits del Dret Privat 
 
SEGON. Elevar l'aprovació de l’extinció dels títols de màster universitari al Consell 
Social per tal que exerceixi les seves competències. 
 
TERCER. Encarregar la vicerectora d’Estudis i de Qualitat l'execució i el 
seguiment dels acords primer i segon. 
 
QUART. Comunicar aquests acords a la vicegerent d'Ordenació Acadèmica, per 
tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
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5.2. Aprovació de títols de màster de formació permanent i diplomes 
 
La secretària general dona la paraula a la vicerectora d’Estudis i de Qualitat, que informa 
de la proposta d’aprovació de la creació de títols de màster de formació permanent i 
diplomes i de la modificació de títols de màster. La vicerectora d’Estudis i de Qualitat 
comenta que la proposta va rebre l’informe favorable de la Comissió d’Afers Acadèmics 
el 17 de setembre de 2024. 
 
Per assentiment, el Consell de Govern acorda el següent: 
 
PRIMER. Aprovar la creació del títol de màster de formació permanent següent: 
 
— Màster de formació permanent en Gènere i Salut (interuniversitari gestió UB) 

 
— Màster de formació permanent en Optometria Clínica i Tècniques d’Imatge en 

Oftalmologia 
 
SEGON. Aprovar la modificació del títol de màster de formació permanent i 
diploma d’especialització que s'annexa núm. 1: 
 
— European Master Degree in Surgical Oncology; Reconstructive and Aesthetic 

Breast Surgery, que passa a denominar-se Màster de formació permanent en 
Surgical Oncology; Reconstructive and Aesthetic Breast Surgery. 

 
TERCER. Elevar l'aprovació de la creació i la modificació de títols de màster de 
formació permanent al Consell Social per tal que exerceixi les seves 
competències. 
 
QUART. Encarregar a la vicerectora d’Estudis i de Qualitat l'execució i el 
seguiment dels acords primer a tercer. 
 
CINQUÈ. Comunicar aquests acords a la vicegerent d'Ordenació Acadèmica, per 
tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
 
3. Afers economicopressupostaris 
 
3.1. Modificació de la distribució per incentius dels centres del Model de distribució del 
pressupost de funcionament a centres i departaments 
 
La secretària general dona la paraula al vicerector d’Economia, que informa de la 
proposta de modificació de la distribució per incentius dels centres del Model de 
distribució del pressupost de funcionament a centres i departaments pel que fa al 5 % 
del pressupost sotmès a dos indicadors: grau de satisfacció dels estudiants en les 
enquestes i graus acreditats d’excel·lència dels centres. Explica que aquest segon 
indicador va quedar desfasat des que a partir del 2020 l’AQU acredita centres i que, 
després d’un procés de negociació amb els degans i director d’escola, es va optar per 
substituir-lo pel nombre de cursos de formació que fa el personal permanent. Diu que la 
proposta que es presenta a aprovació va rebre l’informe favorable de la Comissió 
d’Economia i d’Organització el 19 de setembre de 2024. 
 
La secretària general obre un torn de paraules, en el qual es debaten les qüestions 
següents: (I) Es pregunta quin és l’àmbit subjectiu de valoració de l’indicador dels cursos 
realitzats: el PDI, el PTGAS o tots dos. El vicerector respon que solament es computa 
la formació del PDI adscrit a l’estructura corresponent. (II) Es considera que aquest 
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sistema no solament serveix per repartir recursos, sinó també per incentivar 
comportaments. En aquest sentit, se sotmet a consideració si aquests dos indicadors 
proporcionen una millora en la qualitat de la docència. El vicerector comenta que 
aquests indicadors sols afecten un 5 % de la partida pressupostària i que s’ha intentat 
buscar un indicador que substitueixi l’indicador desfasat. (III) Es posa de manifest la 
dificultat d’aconseguir que els estudiants contestin les consultes que després serveixen 
d’indicador per repartir recursos a les estructures. Es comenta que és un tema que s’està 
estudiant. Una alumna comenta que hi ha estudiants que creuen que les enquestes no 
són anònimes, la qual cosa en desincentiva la participació. El vicerector reitera que les 
enquestes són anònimes. (IV) Respecte a la computació de cursos, es pregunta si es 
farà diferència entre el professorat associat ordinari i el professorat associat sanitari. El 
vicerector comenta que en l’àmbit de medicina i d’infermeria aquest tema no es tindrà 
en compte.  
  
Un cop finalitzat el torn de paraules, la secretària general sotmet a votació l’acord, que 
obté 40 vots a favor, 3 abstencions (Laila Darwich Soliva, Eva Anduiza Perea i Xavier 
Ballart i Hernández) i cap vot en contra. 
 
Per majoria reglamentària el Consell de Govern acorda el següent: 
 
PRIMERA. Aprovar la modificació del Model de distribució del pressupost de 
funcionament a centres i departaments, segons document que s’annexa núm. 2. 
 
SEGON. Establir la seva entrada en vigor a partir amb efectes retroactius des del 
dia 1 de gener de 2024. 
 
TERCER. Comunicar l’acord al gerent i a la vicegerent d'Economia per tal que porti 
a terme les mesures necessàries per a fer-lo efectiu. 
 
 
4. Afers de personal acadèmic i de personal investigador 
 
4.1. Adaptació a la LOSU de l’avaluació intermèdia, de la mobilitat i de l’estabilització del 
professorat lector 
 
La secretària general dona la paraula a la vicerectora de Personal Acadèmic, que 
informa de la proposta d’adaptació a la LOSU de l’avaluació intermèdia, de la mobilitat i 
de l’estabilització del professorat lector. Explica que s’ha aprofitat per incloure al text 
aquelles pràctiques que, de facto, ja es feien. Diu que la LOSU estableix que el contracte 
de professorat lector té una durada de 6 anys i que al tercer any s’ha de fer una avaluació 
orientativa docent i investigadora perquè pugui aconseguir els mèrits per obtenir 
l’acreditació (art. 78.e LOSU). Destaca que no cal fer gaires modificacions a la 
normativa, però que sí que cal afegir-hi l’avaluació docent. Explica el règim quan la 
persona s’acredita per a agregat o titular abans o durant la vigència del contracte i en 
els casos d’obtenir una avaluació negativa. Tot seguit, proposa una petita modificació: 
afegir permanent al quart paràgraf de l’epígraf primer «1. Avaluació intermèdia», de 
manera que el redactat sigui el següent:  
  

‘L’avaluació serà duta a terme per una comissió formada per un 
professor permanent del departament, el degà de la Facultat (o 
persona en qui delegui) on s’hagi desenvolupat majoritàriament la 
docència i un professor o professora permanent extern a la UAB’. 

 
La vicerectora comenta que la proposta va rebre l’informe favorable de la Comissió de 
Personal Acadèmic el 19 de setembre de 2024. 
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La secretària general obre un torn de paraules, en què es debaten les qüestions 
següents: (I) Es posa de manifest la bondat del sistema d’obtenció de l’avaluació positiva 
per part del professorat lector que requereix «un informe favorable de la seva activitat 
docent emès pel degà o degana o director o directora del centre on hagi impartit la major 
part de la docència en els tres primers anys de contracte. Abans de l’emissió d’aquest 
informe, caldrà consultar el departament i la coordinació de les titulacions on el professor 
o professora hagi impartit docència». La vicerectora comenta que el sistema d’avaluació 
no pot ser diferent, ja que s’ha de preguntar als responsables de l’estructura on el 
professor o professora desenvolupa les funcions. (II) Es pregunta si encara queden 
pendents de proveir les places finançades pel Ministeri. La vicerectora comenta que hi 
ha hagut places finançades pel Ministeri que ja s’han convocat i d’altres que queden 
pendents de convocar, però que, no obstant això, ha de quedar blindat que totes 
aquestes places són de sis anys de durada per no perdre el finançament associat. (III) 
Es diu que seria convenient que, quan es defineix la composició de la comissió de 
valoració, s’indiqui que el professorat extern a la UAB ha de ser permanent. La 
vicerectora agraeix la proposta i proposa incorporar-la al text. (IV) Es pregunta sobre 
l’avaluació intermèdia en cas d’obtenir l’acreditació de personal agregat o TU després 
de ser contractat com a personal lector abans dels tres anys de contracte. La vicerectora 
comenta que en aquest cas no és necessari fer l’avaluació intermèdia, sinó només un 
informe del departament, i que la plaça d’estabilització es podrà treure sempre que hi 
hagi places lliures de la taxa de reposició. Diu que a les places finançades pel Ministeri 
s’ha d’esgotar el termini de sis anys de lector per no perdre el finançament associat. (V) 
Es proposa incorporar l’expressió a la UAB al final del cinquè paràgraf de l’epígraf primer 
«1. Avaluació intermèdia», de manera que el redactat sigui el següent:  
  

‘Per obtenir l’avaluació positiva de la comissió, el lector o la lectora haurà 
de comptar amb la realització del programa de formació docent inicial 
obligatori que defineix la UAB i amb un informe favorable de la seva 
activitat docent emès pel degà/degana o director/directora del centre on 
hagi impartit la major part de la docència en els tres primers anys de 
contracte. Abans de l’emissió d’aquest informe, caldrà consultar al 
departament i a la coordinació de les titulacions on el professor o 
professora hagi impartit docència. L’informe serà lliurat a la comissió 
avaluadora abans de l’inici dels seus treballs. No caldrà aquest informe 
favorable de docència si el lector o la lectora disposa de al menys un 
tram viu de docència autonòmic avaluat a la UAB’. 

 
La vicerectora manifesta el seu acord amb la proposta i sotmet a consideració dels 
membres del Consell de Govern el document amb les modificacions dels paràgrafs quart 
i cinquè de l’epígraf primer «1. Avaluació intermèdia» indicades abans. 
 
Per assentiment, el Consell de Govern acorda el següent: 
 
PRIMER. Aprovar l’Adaptació a la LOSU de l’Avaluació intermèdia, de la Mobilitat 
i de l’estabilització del professorat lector, de conformitat amb l’annex adjunt núm. 
3. 
 
SEGON. Establir la seva entrada en vigor a partir del dia següent a l’aprovació del 
Consell de Govern, i ordenar la seva publicació a la seu electrònica de la UAB.  
 
TERCER. Comunicar el present acord a la vicerectora de Personal Acadèmic, per 
tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-lo efectiu. 
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4.2. Modificació de l’article 61.1 del Reglament de personal acadèmic en relació amb els 
concursos de professorat lector 
 
La secretària general dona la paraula a la vicerectora de Personal Acadèmic, que 
informa de la proposta de modificació de l’article 61.1 del Reglament de personal 
acadèmic en relació amb els concursos de professorat lector, segons el qual: 
 

1. El concurs consta de dues fases. 
 
a) La primera fase consisteix (...)  
 
Per passar a la segona fase del concurs, la suma de punts assolits per 
cada persona candidata ha de ser, com a mínim, de 60 en les 
valoracions de com a mínim dos membres de la comissió. Per sota 
d’aquest valor les persones candidates queden descartades.  

  
La vicerectora explica que diversos directors de departament van sol·licitar modificar de 
60 a 50 la nota de tall per passar de la primera a la segona fase del concurs, ja que la 
realitat demostra que és massa alta de manera innecessària, perquè en la segona fase 
hi ha elements suficients per concretar la selecció. Diu que la proposta va rebre l’informe 
favorable de la Comissió de Personal Acadèmic el 19 de setembre de 2024. 
 
Per assentiment, el Consell de Govern acorda el següent: 
 
PRIMER. Aprovar la modificació de l’article 61.1 del Reglament de Personal 
Acadèmic en relació amb els concursos del professorat lector, de conformitat amb 
l’annex adjunt núm. 4. 
 
SEGON. Establir la seva entrada en vigor a partir del dia següent a l’aprovació del 
Consell de Govern, i ordenar la seva publicació al Butlletí Oficial de la UAB. 
 
TERCER. Comunicar el present acord a la vicerectora de Personal Acadèmic, per 
tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-lo efectiu. 
 
 
6. Estructures bàsiques i serveis de la UAB 
 
6.1. Aprovació del Reglament del Servei d’Igualtat i Diversitat  
 
La secretària general presenta la proposta d’aprovació del Reglament del Servei 
d’Igualtat i Diversitat i comenta que l’Observatori per a la Igualtat va néixer el 2005 com 
a unitat tècnica de suport i assessorament en el disseny i l’avaluació de les polítiques i 
els plans d’igualtat de gènere i discapacitat de la Universitat, i de sensibilització en 
aquest àmbit, que el curs 1992-1993 s’inicià el Programa d’Integració dels Universitaris 
amb Necessitats Especials (PIUNE) amb l’objectiu de donar suport i acompanyament a 
l’alumnat amb discapacitat o necessitats educatives específiques i que el 2002 es creà 
la Unitat d’Assessorament Psicopedagògic (UAP) com a unitat que té per objecte 
informar, assessorar i orientar l’alumnat, i facilitar instruments i recursos per a la millora 
en l’aprenentatge. Explica que, amb la promulgació de la LOSU, es preveu la creació 
com a unitats bàsiques de les universitats de les unitats d’igualtat i diversitat, la qual 
cosa va motivar que en l’article 31 dels nous estatuts de la UAB, aprovats per acord del 
Claustre de dates 19 i 20 de juny de 2024, es preveiés aquesta estructura unificada, que 
integra totes les estructures administratives de la Universitat dedicades exclusivament 
a la igualtat de gènere, als drets del col·lectiu LGBTI i a l’atenció i acompanyament de 
les persones amb discapacitat o necessitats educatives específiques, denominada 
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Servei d’Igualtat i Diversitat. Informa que l’1 de març de 2024 el gerent va dictar la 
resolució per la qual es creava el Servei d’Igualtat i Diversitat de la UAB com a unitat 
bàsica de la Universitat. Diu que, atès l’article 31.3 dels Estatuts de 2024, segons el qual 
la unitat d’igualtat i diversitat es regeix pel que disposa el seu reglament, que ha de ser 
aprovat pel Consell de Govern, en aquesta sessió es presenta a aprovació el reglament 
esmentat.  
 
Tot seguit, la secretària general obre un torn de paraules, en què es manifesta la 
preocupació que aquesta unitat bàsica sigui capaç d’atendre la demanda de l’alumnat i 
el professorat, atès el gran nombre de necessitats del PIUNE, i d’apropar-se a les 
necessitats dels centres. La secretària general contesta que, com que s’integren les tres 
unitats en una de sola, es millorarà en la gestió integrada de les necessitats. També 
comenta que l’activitat de la UAP no té per objecte prestar un servei clínic sinó adaptar 
el currículum a unes necessitats prèviament diagnosticades, i que es té previst dotar de 
més recursos digitals i personals l’assistència per a consultes sobre igualtat, amb la 
incorporació d’una persona a temps complet a la Unitat de Psicogènere. També sorgeix 
el tema de pensar com es té actualment muntada la docència en relació amb les 
necessitats de l’alumnat del PIUNE per adaptar les competències del professorat.   
 
Per assentiment, el Consell de Govern acorda el següent: 
 
PRIMER.  Aprovar el Reglament del Servei d’Igualtat i Diversitat de la Universitat 
Autònoma de Barcelona en els termes de l’Annex núm. 5. 
 
SEGON.- Encarregar la Secretària General l’execució i seguiment d’aquests 
acords. 
 
TERCER. Comunicar els presents acords al cap de l’Àrea de Transformació Digital 
i Organització, per tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los 
efectius. 
 
 
6.2. Canvi de denominació de l’Escola Universitària d’Infermeria i Teràpia Ocupacional 
 
La secretària general informa de la proposta de canvi de denominació de l’Escola 
Universitària d’Infermeria i Teràpia Ocupacional de Terrassa per EUIT Centre 
Universitari. 
 
Per assentiment el Consell de Govern acorda el següent: 
 
PRIMER. Informar favorablement del canvi de denominació de l’Escola 
Universitària d'Infermeria i Teràpia Ocupacional de Terrassa per EUIT Centre 
Universitari. 
 
SEGON. Elevar l’acord anterior al Consell Social perquè exerceixi les seves 
competències. 
 
TERCER. Encarregar la vicerectora d’Estudis i de Qualitat l'execució i el 
seguiment d'aquests acords. 
 
QUART. Comunicar els presents acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, 
per tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
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7. Propostes de normatives  
 
7.1. Aprovació de la Normativa de seguretat d’utilització dels recursos i sistemes 
d’informació de la UAB 
 
La secretària general dona la paraula a l’adjunt al vicerector de Campus i Sostenibilitat 
per a les TIC, que comenta que es retira el punt de l’ordre del dia, ja que, tot i que és un 
text tècnic necessari per adaptar-se als requeriments de l’ENS, que s’ha aprovat en el 
si del Comitè de Seguretat de la Informació i que ha estat negociat amb els representants 
dels treballadors, han rebut una sèrie de comentaris que els porten a revisar-lo de nou, 
amb la intenció de presentar-lo a aprovació en la propera sessió del Consell de Govern. 
  
 
7.2. Aprovació del V Pla d’acció per a la igualtat de gènere de la UAB, per al sexenni 
2024-2030  
 
La secretària general informa de la proposta d’aprovació del V Pla d’acció per a la 
igualtat de gènere de la UAB, per al sexenni 2024-2030. Explica que aquest pla es crea 
per garantir els drets de les persones i la igualtat efectiva en les relacions socials i que, 
per aconseguir-ho, es requereix un fort compromís polític però també la transversalitat 
de gènere en totes les activitats de la Universitat i, per tant, la implicació de tota la 
comunitat. Diu que el Pla és l’instrument que permet articular les polítiques per a la 
igualtat de gènere i LGBTI+ de la Universitat i reafirmar un cop més el compromís polític 
de la Universitat amb l’aplicació efectiva del principi d’igualtat d’oportunitats i no-
discriminació. Informa que aquest pla incorpora per primera vegada el I Pla d’igualtat de 
gènere en matèria laboral de la UAB (I PIGML), el qual és el resultat de la negociació 
entre els representants de la institució i del personal de la UAB per donar compliment a 
la disposició addicional setena del Reial decret legislatiu 5/2015 pel qual s’aprova el text 
refós de la Llei de l’Estatut bàsic de l’empleat públic, modificat per la Llei 31/2022 de 
pressupostos generals de l’Estat per a l’any 2023, i que el I PIGML pren com a referència 
allò establert en aquest reial decret en relació amb el contingut de la diagnosi i els 
aspectes que ha d’abordar un pla d’igualtat, considerant el context particular de la 
Universitat Autònoma de Barcelona. Afegeix que el V Pla d’acció per a la igualtat de 
gènere de la UAB pren com a punt de partida el context definit per la normativa vigent, i 
també parteix de l’experiència acumulada per la UAB en el disseny i la implementació 
de quatre plans d’igualtat i, per tant, del coneixement generat durant els darrers anys en 
aquest àmbit, motiu pel qual s’hi ha aplicat la mateixa metodologia i instruments utilitzats 
per a l’elaboració dels plans d’igualtat de la Universitat anteriors.  
  
Per assentiment, el Consell de Govern acorda el següent: 
 
PRIMER. Aprovar el V Pla d’acció per a la igualtat de gènere de la UAB. Sexenni 
2024-2030 en els termes de l’Annex núm. 6. 
 
SEGON. Encarregar la secretària general l’execució i seguiment d’aquests acords. 
 
TERCER. Comunicar els presents acords al Cap de l’Àrea de Transformació Digital 
i Organització, per tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los 
efectius. 
 
 
7.3. Aprovació de la Normativa de viatges de la UAB  
 
La secretària general dona la paraula al vicerector d’Economia, que informa de la 
proposta d’aprovació de la Normativa de viatges de la UAB. Explica que l’Agència 
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Estatal de Recerca va canviar la manera de gestionar els ajuts a la recerca, que hi havia 
projectes del Pla estatal que estipulaven com a conceptes elegibles les despeses de 
dietes de viatge aprovades per l’Administració General de l’Estat o per l’Administració 
de la Generalitat i que, des del darrer any, s’ha estipulat en les convocatòries que les 
despeses en concepte de dietes serien elegibles en funció de les aprovades per les 
mateixes universitats. Explica que aquest tema, que fins ara la UAB ha gestionat amb 
instruccions, requereix aprovar una normativa que reguli l’import de les dietes i la 
manera de gestionar aquestes despeses. Diu que s’hi ha mantingut la normativa existent 
aplicable a administracions territorials, segons països de destí, que es publica al DOGC, 
i que s’hi ha afegit l’allotjament a Barcelona, Madrid i àrees metropolitanes. Afegeix que 
aquestes quantificacions són el resultat d’un estudi per determinar el preu mitjà de la 
despesa d’allotjament que han dut a terme les agències de recerca, i que s’ha actuat 
coordinadament amb altres universitats. Diu que la proposta va rebre l’informe favorable 
de la Comissió d’Economia i Organització el 19 de setembre de 2024.   
 
Per assentiment el Consell de Govern acorda el següent: 
 
PRIMER. Aprovar la Normativa de Viatges de la Universitat Autònoma de 
Barcelona, segons document que s’annexa núm. 7. 
 
SEGON. Establir la seva entrada en vigor a partir del dia següent de la seva 
aprovació per part del Consell de Govern. 
 
TERCER. Encarregar el vicerector d’Economia i al gerent l'execució i el seguiment 
d’aquests acords. 
 
 
7.4. Modificació de la Normativa en matèria d’investigació en relació amb la direcció de 
les càtedres  
 
La secretària general dona la paraula a la vicerectora de Recerca, que informa de la 
proposta de modificació de la Normativa en matèria d’investigació en relació amb la 
direcció de les càtedres de recerca, per tal de permetre que, en cas que un director o 
directora sigui personal no acadèmic de la UAB, se’l pugui contractar amb la modalitat 
contractual corresponent i no amb la figura de professorat associat, i es proposa utilitzar 
la fórmula següent: figura adient en cada cas.  
 
Per assentiment el Consell de Govern acorda el següent: 
 
PRIMER. Aprovar la modificació de la Normativa de la Universitat Autònoma de 
Barcelona en matèria d’investigació, en relació al Títol III (Càtedres de Recerca), 
en els termes del document 8. 
 
SEGON. Encarregar les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l’execució i seguiment d’aquest acord. 
 
TERCER. Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
 
7.5. Modificació de la Normativa en matèria de càrrecs acadèmics de gestió i de direcció 
de la UAB 
 
La secretària general dona la paraula al vicerector d’Economia, que informa de la 
proposta de modificació de la Normativa en matèria de càrrecs acadèmics de gestió i de 
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direcció de la UAB. Comenta que fins ara el finançament dels càrrecs de les facultats, 
escola i departaments era variable, la qual cosa generava un problema als degans i 
directors de les estructures esmentades, ja que no tenien una seguretat del finançament 
dels càrrecs durant tot el mandat. Diu que amb aquesta modificació es garanteix que un 
director o directora de departament o degà o degana que comenci un mandat pugui tenir 
els mateixos recursos al llarg de tot el mandat. Informa que la proposta va rebre l’informe 
favorable de la Comissió d’Economia i Organització el 19 de setembre de 2024.  
 
La secretària general obre un torn de paraules en què es pregunta quan s’iniciarà 
l’aplicació d’aquest nou sistema i si hi ha alguna disposició transitòria. El vicerector 
comenta que el 2025 les estructures obtindran el mateix finançament que el 2024 i que 
posteriorment s’actualitzaran les quantitats. Es fa una reflexió sobre la necessitat de 
millorar les condicions dels càrrecs acadèmics per fer-los més atractius.  
  
Per assentiment, el Consell de Govern acorda el següent: 
 
PRIMER. Aprovar la Normativa en Matèria de càrrecs acadèmics de direcció i de 
gestió de la Universitat Autònoma de Barcelona, segons document que s’annexa 
núm. 9. 
 
SEGON. Establir la seva entrada en vigor a partir del dia següent de la seva 
aprovació per part del Consell de Govern. 
 
TERCER. Encarregar al vicerector d’Economia i al gerent l'execució i el seguiment 
d’aquests acords. 
 
 
8. Cessions d’espais i d’altres béns de titularitat de la UAB 
 
8.1. Protocol amb el CSIC per al projecte constructiu d’ampliació de les instal·lacions de 
l’IMB-CNM 
 
La secretària general dona la paraula al vicerector de Campus i de Sostenibilitat de la 
UAB, que informa que l’IMB-CNM (CSIC) té intenció d’ampliar la seva seu al terreny 
adjacent al que actualment ocupen l’edifici i instal·lacions de l’institut esmentat, 
concretament a la parcel·la de forma regular i sense edificar limítrof a la parcel·la M 
situada al nord-est del campus universitari de Bellaterra i que en l’actualitat ocupa l’edifici 
de l’IMB-CNM (CSIC), la qual té l’accés principal al carrer Til·lers, es referencia segons 
les coordenades UTM-ETRS89 (m): 425.633,7; 4.594.872,50, limita al nord amb l’edifici 
de l’IMB-CNM (CSIC) i en la resta amb els espais d’accés als edificis del campus 
universitari adjacents. Explica que per dur a terme aquesta ampliació es requereix 
solucionar una sèrie de qüestions tècniques prèvies a l’inici de les licitacions dels 
contractes administratius que l’IMB-CNM (CSIC) haurà de licitar per poder desenvolupar 
l’obra. Aclareix que en aquest punt es requereix formalitzar un protocol general 
d’actuació l’objecte del qual sigui l’establiment de pautes generals que facilitin la 
col·laboració entre la UAB i l’IMB-CNM (CSIC) per a la realització d’un projecte 
constructiu que permeti l’ampliació de les instal·lacions actuals de l’IMB-CNM (CSIC) 
aprofitant les possibilitats del terreny adjacent.  
  
Per assentiment, el Consell de Govern acorda el següent: 
 
PRIMER. Proposar l’informe favorable al Protocol General d’actuació entre 
l’Agència Estatal Consejo Superior de Investigaciones Científicas, M.P. i la 
Universitat Autònoma de Barcelona pel projecte constructiu d’ampliació de l’IMB-
CNM (CSIC) en el Campus de Bellaterra (Cerdanyola del Vallès – Barcelona). 
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SEGON. Facultar al rector, tant àmpliament com en dret sigui possible, per a la 
formalització del Protocol General d’actuació entre l’Agència Estatal Consejo 
Superior de Investigaciones Científicas, M.P. i la Universitat Autònoma de 
Barcelona pel projecte constructiu d’ampliació de l’IMB-CNM (CSIC) en el Campus 
de Bellaterra, d’acord amb la minuta que s’adjunta com a Annex núm. 10, la qual 
s’aprova; així com, fer petites modificacions de caràcter tècnic del text reflectit a 
la minuta.  
 
TERCER. Elevar l’esmentat informe favorable al Consell Social perquè exerceixi 
les seves competències.  
 
QUART.- Encarregar el vicerector de Campus i Sostenibilitat l’execució i 
seguiment d’aquests acords. 
 
CINQUÈ. Comunicar els presents acords al director de la Direcció d’Arquitectura 
i Logística, per tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
 
6. Estructures bàsiques i serveis de la UAB (continuació) 
 
6.3. Aprovació del Reglament del Servei de Llengües 
 
La secretària general informa de la proposta d’aprovació del Reglament del Servei de 
Llengües, el qual va ser aprovat el 2006 i s’ha modificat tenint en compte especialment 
l’article 20 de la LOSU i l’article 7 dels Estatuts de la UAB de 2024.  
 
Per assentiment, el Consell de Govern acorda el següent: 
 
PRIMER.  Aprovar el Reglament del Servei de Llengües de la Universitat Autònoma 
de Barcelona en els termes de l’Annex núm. 11. 
 
SEGON. Encarregar la vicerectora de Relacions Internacionals i de Política 
lingüística l’execució i seguiment d’aquests acords. 
 
TERCER. Comunicar el present acord al director del Servei de Llengües, per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per a fer-lo efectiu. 
 
 
9. Convocatòria d’eleccions a rector o rectora de la UAB 
 
La secretària general informa de la proposta de convocatòria d’eleccions a rector o 
rectora de la UAB. Presenta la proposta de calendari elaborat per la Junta Electoral. 
Explica que aquesta convocatòria s’ha fet a partir de tres criteris: (I) el final de mandat 
d’aquest equip, per tal de no excedir els quatre anys legals; (II) la possibilitat de tenir un 
cens electoral ajustat a la realitat, i (III) el compliment de la normativa actual existent i 
dels terminis de les convocatòries. Explica que, com que té intenció de presentar-se a 
la candidatura liderada per Javier Lafuente, renuncia al càrrec de presidenta de la Junta 
Electoral i serà substituïda pel secretari general adjunt, el cap del Gabinet Jurídic.  
 
Tot seguit, s’obre un torn de paraules en què el degà de la Facultat de Ciències agraeix 
la feina duta a terme pel rector i la resta de l’Equip de Govern. Considera que Javier 
Lafuente faria un favor a la institució si es tornés a presentar com a candidat al càrrec 
de rector. Reflexiona que en tot mandat hi ha moments més encertats que d’altres, però 
que se n’ha de valorar el conjunt i aquest mandat ha estat molt positiu. Destaca les 
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polítiques d’igualtat dutes a terme durant el mandat, posant d’exemple el V Pla d’acció 
per a la igualtat de gènere que s’ha aprovat en aquesta sessió, que posiciona la UAB 
molt per davant de la resta d’universitats. Agraeix a l’Equip de Govern la valentia en els 
moments tan difícils que han hagut de gestionar, amb grans repercussions personals. 
Jordi Nadal, com a membre de la Junta del PDI, agraeix el tarannà dialogant que sempre 
ha mantingut l’Equip de Govern. El degà de la Facultat de Medicina agraeix a l’Equip de 
Govern la dedicació a la feina i el tarannà constructiu que sempre ha mantingut. Pere 
Ysàs agraeix també la dedicació de l’Equip de Govern a la gestió de la Universitat.  
  
Per assentiment, el Consell de Govern acorda el següent: 
 
PRIMER. Aprovar la convocatòria d’eleccions a rector o rectora de la UAB 2024 
d’acord amb el calendari electoral elaborat per la Junta Electoral General que 
s’annexa núm. 12. 
 
SEGON. Encarregar la secretària general i al secretari general adjunt que vetllin 
pel seguiment del procés electoral a rector o rectora de la UAB, i per la 
comunicació efectiva a tota la comunitat universitària de les diverses fases 
d’aquest procés. 
 
TERCER. Comunicar aquests acords a tota la comunitat universitària. 
 
 
10. Elecció de representants 
 
10.1. Elecció del membre de la Junta Electoral General en representació del personal 
tècnic, de gestió i d’administració i serveis  
 
La secretària general informa de la proposta d’elecció del membre de la Junta Electoral 
General en representació del personal tècnic, de gestió i d’administració i serveis, la qual 
se sotmet a votació amb el resultat següent:  
 

Candidatura Vots 
Alícia Alesan Alías 16 
Jordi Jobani Aubanell 2 
Miguel Ángel Ruiz Salmerón 4 
Ana M. Soto Vilchez 6 
Vots en blanc 8 

 
Del resultat de la votació surten Alícia Alesan Alías com a membre titular de la 
Junta Electoral General en representació del personal tècnic, de gestió i 
d’administració i serveis, i Ana M. Soto Vilchez com a suplent. 
 
Per majoria reglamentària, el Consell de Govern acorda el següent: 
 
PRIMER. Elegir la persona representant del personal tècnic, de gestió, 
d’administració i serveis membre de la Junta Electoral General de la UAB, així com 
el seu suplent, a partir de les candidatures presentades. 
 
SEGON. Comunicar el resultat de la votació a les persones que han resultat 
escollides. 
 
TERCER. Encarregar la secretària general l’execució dels acords anteriors. 
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10.2. Elecció de les vacants de la comissió de seguiment dels compromisos recollits a 
la Declaració del Claustre sobre la situació a Gaza  
 
La secretària general informa que aquesta proposta decau per falta de persones que es 
postulin al càrrec.  
 
 
10.3. Designació de membres del Comitè d’Ètica en la Recerca 
 
La secretària general sotmet a votació dels membres del Consell de Govern la 
designació de Maria del Mar Griera Llonch, catedràtica contractada del Departament de 
Sociologia, i de Natalia Lago Pérez, professora lectora Serra Húnter del Departament 
de Biologia Cel·lular, de Fisiologia i d’Immunologia, com a membres del Comitè d’Ètica 
en la Recerca, de la qual es va informar favorablement a la Comissió de Recerca, 
Transferència i Innovació el 25 de juliol de 2024, amb els resultats de votació següents:  
 
— 33 vots afirmatius. 
— 1 vot negatiu. 
— 1 vot en blanc. 
— 1 vot nul.  

 
Per majoria reglamentària, el Consell de Govern acorda el següent: 
  
PRIMER.- Aprovar el nomenament, com a noves membres del Comitè d’Ètica en 
la Recerca (CERec), de: 
 
— Dra. Maria del Mar Griera Llonch, Catedràtica contractada del Departament de 

Sociologia. 
 

— Dra. Natalia Lago Pérez, Professora lectora Serra Húnter, del Departament de 
Biologia Cel·lular, de Fisiologia i d’Immunologia. 

 
SEGON.- Encarregar les Vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria l'execució i el seguiment d’aquests acords.  
 
TERCER.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius.  
 
 
11. Assumptes de tràmit  
 
11.1. Modificació dels Estatuts del Consorci Institut Metròpoli 
 
La secretària general dona la paraula al vicerector de Campus i de Sostenibilitat, que 
informa de la proposta de modificació dels Estatuts del Consorci Institut Metròpoli.  
 
Per assentiment, el Consell de Govern acorda el següent: 
  
PRIMER. Ratificar la modificació dels Estatuts del Consorci Institut Metròpoli, 
aprovada pel Consell de Govern de l’Institut Metròpoli en data 18 d’abril de 2024, 
en els termes de l’Annex núm. 13. 
 
SEGON. Encarregar el vicerector de Campus i Sostenibilitat l'execució i el 
seguiment d’aquests acords. 
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TERCER. Elevar al Consell Social el present acord, per tal que exerceixi les seves 
competències.  
 
QUART. Comunicar els presents acords a la vicegerenta d’Economia, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
CINQUÈ. Informar dels presents acords al Consorci Institut Metròpoli (IM). 
 
 
11.2. Aprovació dels complements retributius addicionals per mèrits de recerca del 
personal docent i investigador contractat. Avaluació d’AQU Catalunya de 2024 
 
La secretària general dona la paraula a la vicerectora de Personal Acadèmic, que 
presenta la proposta de l’Agència per a la Qualitat del Sistema Universitari de Catalunya 
de complements retributius addicionals per mèrits de recerca del personal docent i 
investigador contractat de la UAB que ha obtingut avaluació positiva. 
 
Per assentiment, el Consell de Govern acorda el següent: 
 
PRIMER. Donar-se per assabentats i donar per bona la proposta de l’Agència per 
a la Qualitat del Sistema Universitari de Catalunya de complements retributius 
addicionals per mèrits de recerca del personal docent i investigador contractat de 
la UAB, que han obtingut avaluació positiva. 
 
SEGON. Elevar aquest acord al Consell Social per a la seva aprovació, si escau.  
 
TERCER. Comunicar el present acord a l’Àrea de Gestió de Persones, per tal que 
portin a terme les mesures necessàries per a fer-lo efectiu.  
 
QUART. Encarregar la vicerectora de Personal Acadèmic que faci l’execució i el 
seguiment d’aquests acords.  
 
 
12. Torn obert de paraules  
 
El director de l’Escola d’Enginyeria, la degana de la Facultat de Traducció i 
d’Interpretació, la degana de la Facultat de Lletres, el degà de la Facultat de Biociències, 
el degà de la Facultat d’Economia i Empresa, la directora del Departament de Filologia 
Espanyola, la directora del Departament de Dret Públic i Ciències Historicojurídiques, 
Eva Anduiza Perea i Ester Fernández Gimeno dediquen paraules d’agraïment a l’Equip 
de Govern per la dedicació durant el seu mandat. 
 
El rector agraeix les paraules i comenta que aquest mandat ha estat un període 
espectacular. Destaca que les persones que assumeixen càrrecs de govern i direcció 
ho fan per dedicar-se a treballar per a la institució i, en molts casos, sense compensació. 
Finalment, informa que es presentarà a la candidatura a les eleccions a rector o rectora 
aprovades en aquesta sessió del Consell de Govern.  
 
I, com que no hi ha cap més punt per tractar, a les 13.26 h es dona per acabada la 
sessió, de la qual, com a secretària general, estenc aquesta acta. 
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La secretària general        Vist i plau 

El rector 
  


